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ПИТАНЕ

от Елена Чамуркова

Г

общински съветник от групата на „Демократична България -  
обединение“

Относно: Състоянието на иглолистната /смърчова/ растителност в града и 
общината.

Уважаеми Г-н кмет,

От няколко седмици в социалните мрежи и в медиите зачестяват сигнали 
на граждани и организации за изсъхнали или съхнещи борови дървета в 
зелените площи на Велико Търново, както и в съседни населени места. 
Факт е и че част от изсъхналите дървета се изсичат.

Към мен също се обърнаха зелени активисти, както и кметове на търновски 
села, разтревожени от състоянието на иглолистната растителност.

Допитах се до специалисти, според които проблемът се дължи, както на 
климатичните промени, така и на възможно гъбично заболяване, или 
наличие на корояди. Причината обаче може да се установи след вземане на 
проби и съответните изследвания. Експертите са на мнение, че трябва да се 
помисли за подмяна на тези дървета с други, които са устойчиви на 
съответната надморска височина. Твърди се още, че засаждането преди 
десетилетия на иглолистни видове в града и общината е било неудачно, а 
последствията вече са видими.

За да обобщя - от една страна хората се безпокоят за еко системата, а от 
друга изразяват загриженост, че тези дървета представляват потенциална 
опасност за разхождащите се в парковете и най-вече за играещите там 
деца.



Намирам тревогите им за основателни, затова с цел превенция отнасям 
въпросите им на Вашето внимание.
Моля да ми отговорите устно и писмено на следните питания:

1. Правено ли е изследване на какво се дължи масовото съхнене на 
иглолистните дървета в общината?

2. Има ли възможност да се предприемат други мерки, освен 
изсичането, така че компрометираните дървета да не бъдат опасни за 
здравето и живота на хората, в случай на евентуално счупване на 
клони или прекършване на стъбло?

3. Какво се предприема, за да не изчезне иглолистната растителност 
във Велико Търново и околностите?

4. Има ли кметството регистър на дърветата по видове и 
местоположение на територията на общината, каквото е законовото 
изискване?

5. Какви средства на годишна база са предвидени за растителна защита 
и мониторинг върху състоянието на зелената система в общината?

С уважение: 
Елена

17. 08. 2021 г.
Гр. Велико Търново


